



**ANS SKOLE**  
Silkeborg kommune

# Skolebestyrelsen

Mandag

Den 02.12. 2019

## DAGSORDEN

Tidspunkt: kl. 19.00 –  
21.30.  
Lukket møde kl.21.30-  
22.00

Sted:

Mødeleder:  
**Ida Bøhme Dybkjær**

### Møde: 4 ud af 8

O=Orientering  
D=Drøftelse  
UB=Udtalelse/  
Beslutning

Deltagere: Ricky Lund, Ida Bøhme Dybkjær, Ulla Lindbæk Strøm, Stig Rask  
Olesen, Lars Emil Bak, Louise Kring, Nikolaus Johansen.  
Personalerepræsentanter.: Janni Nørtoft Nielsen, Jan Petersen  
Elevrådsrepræsentanter.: Søren, William  
Ledelsesrepræsentant: Keld S. Simonsen, Per Brunse-Ottosen  
Sekretær: Lone Skovborg  
Afbud: Søren, William  
Gæst: Niels Villumsen

<p>Punkt 1.</p>	<p>O/D 19.00- 19.15</p>	<p><b>Besøg fra lokalråd</b></p> <p>Invitation til samarbejde med lokalråd, Junior Chambers, Ans IF, lokale virksomheder m.v for at profilere vores lokalområde. Målet er en PR-dag 18 april. Arbejdsgruppe vil gerne have et medlem fra SB med.</p> <p><b>Velkommen til Niels Villumsen fra Lokalrådet.</b></p> <p><i>Junior Chamber ønsker at indgå i et samarbejde med henblik på at styrke/profilere vores lokalområde. Dette ønsker de at gøre for lokalområderne Them, Gjern, Kjellerup, Kragelund og Ans.</i></p> <p><i>Alle foreninger i Ans er blevet kontaktet, og der er blevet afholdt ét møde. Men skolen mangler i dette regi, så der et ønske om, at Skolebestyrelsen indgår i dette arbejde, så man vil gerne invitere 1 – 2 medlemmer til et møde den 7. januar kl. 19.00 i Sognehuset.</i></p> <p><i>Lørdag den 18. april 2020 laves et stort arrangement "Rundt om Silkeborg", hvor både virksomheder og lokalområdet generelt vises frem.</i></p> <p><i>Ricky vil gerne deltage som kontaktperson for Skolebestyrelsen. Ulla vil hjælpe med at lave åbent hus også for Coding Pirates, Nicolaus, Keld og Lone er klar til at vise rundt.</i></p>	
<p>Punkt 2.</p>	<p>O/D/ 19.15- 19.25</p>	<p><b>Elevrådet</b></p> <p>Elevrådsarbejdet siden sidst.</p> <p><i>Det der er arbejdet med på det sidste, er Skøjteturen den 16/12.</i></p>	<p>PO + elever</p>

<p>Punkt 3.</p>	<p>O 19.25- 20.00</p>	<p><b>Antimobbestrategi</b></p> <p><b>Udsat fra sidste møde:</b></p> <p>Vedtaget i SB 2016. Har været en stor hjælp i skolens trivselsarbejde ved at angive veje og retninger for personalet. Samtidig har det tydeliggjort for forældre omkring "hvad, hvordan og hvorfor" når mistrivsel opstår og skal håndteres.</p> <p>Er den tydelig nok? Bliver den brugt nok? Er den tidssvarende?</p> <p><i>Drøftedes. Der er bred enighed i skolebestyrelsen om, at teksten i Anti-mobbe strategien er god og praksisanvendelig.</i></p> <p><i>Vi er enige om vigtigheden i, at der udarbejdes handleplaner, når der er tale om mobning / mistrivselssager. Det er ligeledes vigtigt, at forældrene inddrages, hvis der er en klasseproblematik.</i></p> <p><i>Skolebestyrelsen drøfter hvorledes man som bestyrelse kan have et indblik i og et tilsyn med hvornår / hvor ofte handleplanen fra anti-mobbestrategien tages i anvendelse.</i></p> <p><i>Fremadrettet orienteres skolebestyrelsen om hvor mange trivselsforløb der arbejdes med.</i></p> <p><i>Drøftes igen i februar.</i></p> <p>Bilag: Antimobbestrategi</p>	<p>KSI/PO</p>
<p>Punkt 4.</p>	<p>O/D/B 20.00- 20.30</p>	<p><b>Evaluering af dialogmøde</b></p> <p>Hvad fik vi med fra mødet? Er der temaer vi skal arbejde videre med?</p> <p><i>Stor ros til organisering af mødet. Det var en rigtig fin ramme, der var sat op, så rigtig mange kom til orde. Det var gode input vi fik med os.</i></p> <p><i>Skolebestyrelsen vil gerne høre fra de kontaktførelde, der deltog i mødet, hvad de syntes om mødet.</i></p> <p><i>Referatet fra aftenen anvendes til at trække nogle aktionspunkter frem. Dette drøftes på skolebestyrelsesmødet i februar.</i></p> <p>Bilag: Referat fra 25.11</p>	<p>RL</p>
<p>Punkt 5.</p>	<p>D/B 20.30- 20.40</p>	<p><b>Aula status</b></p> <p>Hvor langt er vi kommet?</p> <p><i>Det går fint. Der er nogle tekniske udfordringer vi fortsat arbejder med, men vi er fortrøstningsfulde.</i></p> <p><i>Der er en tilbagemelding om, at der i flere klasser ikke har været nyt i Meebook, heller ikke her op til skole/hjemsamtalerne.</i></p>	<p>PO</p>

Punkt 6.	20.40- 20.45	<b>Visitation til Nørskovlund.</b>  Flere elever pr. 1.jan.  <i>Der kommer 4 nye elever + en vejledningsopgave på en anden skole.</i>	
		<b>Kaffe</b>	

Punkt 7.	O/D 21.00- 21.25	<p><b>Meddelelser:</b> Afdelinger Indskoling: Julehygge på kontaktlærerdagene: 3. årgang bagte småkager og klippede julepynt. 1. årgang havde juleklip samme med deres venskabsklasse, leg sammen med 0. klasse og juleklippedag, hvor lokalet blev pyntet fint. 2. årgang havde et tema om superhelte og 0. årgang har haft bamse-emne, hvor der er lavet bamseopgaver, bamsehuse og holdt bamsefest. I december har vi julesamling i indskoling hver tirsdag, hvor musiklærerne synger og spiller for til julesange. Vi arbejder med PLF - læseindsats hvor der er makkerlæsning på kryds og tværs. 2.ab læser for 0.ab, og 3.a læser for 1.a. 3.b har forløb med fokus på IntoWords. Vi har lavet observationer af makkerlæsningen og nu laver vi en spørgeskemaundersøgelse af hvordan det går med deres læselyst og motivation.</p> <p><b>Mellemtrinnet:</b> Fælles juleklippedag på den ene kontaktlærerdag. 4. årg trivsel, bagte boller i fritten, gennemgået krybbespil og fordelte roller 5. årg trivsel, brætspil, bevægelse 6. årg læsedag med besøg fra biblioteket. Læseindsats: Eleverne bliver præsenteret for en læseguide, som skal give dem en opskrift på hvordan de griber en opgave an.</p> <p><b>Udskoling</b> Vi har haft en par gode valgfagsdage. I torsdags havde vi et par timer med juleklip i hele afdelingen. Vi venter spændt på at møde den nye UU vejleder, så vi kan få afholdt de sidste skole-hjem samtaler. (gælder 8-9kl.) Læseindsats: Vi læser på livet løs i alle bånd timer. Og håber på at motivationen for læsning vil øges (vi samler op på det lige efter jul)</p> <p><b>Hele skolen</b> I gang med skole-hjem samtaler og flere årgange er også færdige.</p> <p>Nørskovlund: I forhold til Jul, er det en stor ting for vores elever, for at give et eksempel, så er der mange af vores elever, der ved hvad de får i julegave. Der har været en juleklippedag. 1N gruppen er delt op i 2, for at skabe mere ro. Der er en god stemning generelt i huset. Har arbejdet meget med PLF tænkning i forhold til de elever, der har nedsat skoleskema.</p> <p>Skoleledelsen: Status på ansættelser, fraværsregistrering <i>Keld orienterede om reglerne for fraværsregistrering, og om at et for højt ulovligt fravær kan resultere i, at man trækkes i børne-unge ydelsen.</i> <i>Status på ansættelser er tidligere orienteret ud på skrift.</i></p> <p>Bestyrelsen: Punkter til næste møde: Kvalitetsrapport.</p>
Punkt 8.	21.25- 21.30	<p><b>Evt.</b> <i>Intet nyt</i></p>

Punkt 9.	21.30- 22.00	Lukket møde	
-------------	-----------------	-------------	--

Godkendelse af referat:

Ricky Lund

She

Jak

Uksh

Janni Nielsen

Uksh

Uksh